国家社科基金资助期刊

DOCUMENTATION, INFORMATION & KNOWLEDGE

主管 / 中华人民共和国教育部

总第185期(双月刊)

全国中文核心期刊

CSSCI 来源期刊

中国图书馆学优秀期刊

2018



中国特色哲学社会科学学科与话语体系构建·新时代情报学的发展

特约稿

发展文化事业,完善公共文化服务体系 柯平等 10

专业教育·数据解读国外iSchools教育

国外iSchools图书情报与档案管理研究生学位项目特征分析 司 莉等 20

国外iSchools图情学科教师队伍结构与研究领域调研及启示 史雅莉等 33

国外iSchools院校图书情报与档案管理研究生课程调研与特征分析 司 莉等 41

图书、文献与交流

民国时期广州书刊文献中的图书馆史料探析 彭嗣禹等 52

我国文化云的服务现状及展望 陈则谦 62

面向数字图书馆和档案馆的信息基础设施与机器学习。 梁少博等 72

数据管理、分析与出版的融合

新媒体环境下大学生有声阅读行为特征研究 邓香莲 81

——以上海大学生为例

情报、信息与共享

大数据环境下面向决策全流程的应急信息融合研究 操玉杰等 95

用户视角下的学术社交网络信息质量影响因素研究 张宁 袁勤俭 105

——基于扎根理论方法

数据挖掘在健康医疗领域中的应用研究综述 王若佳等 114

会议纪要

智慧养老技术与医养结合模式的融合新业态研究 张 玥等 124

——2018年第五届智慧养老与智慧医疗发展论坛会议纪要

编辑委员会 EDITORIAL BOARD

主任

马费成

副主任

陈传夫 胡昌平 邱均平 宋恩梅

委员 (以姓氏汉语拼音为序)

毕 强 程焕文 储荷婷(美) 范并思

黄长著 贺德方 靖继鹏 柯 平

梁战平 刘正福(美) 卢小宾 马海群缪其浩 秦 健(美) 沈固朝 王余光

叶继元 张 进(美)张晓林

主编

陈传夫

副主编

宋恩梅(壽) 邱均平

编辑

丁 念 李明杰 彭敏惠 安 璐 吴志强 吴 丹 陈 一 王春迎

李 斯



Discipline and Discourse Construction of Philosophy and Social Sciences with Chinese Characteristics: Development of Information Science in a New Era

Impacts of Big Data on the Research of Information Science Ma Feicheng etc. 4 **Papers on Invitation** Developing Cultural Undertakings, and Improving Public Cultural Service System Ke Ping etc. 10 Professional Education: Data Analysis on the Education of iSchools Abroad Characteristics of Graduate Degree Programs of Library, Information and Archives Management Si Li etc. 20 in iSchools Abroad Investigation and Enlightenment on the Faculty Construction and Research Fields of Library and Information Shi Yali etc. 33 Science in iSchools Abroad Survey and Characteristic Analysis on Graduate Courses in Library, Information and Archives Management Si Li etc. 41 in iSchools Abroad **Library, Document & Communication** Research on Historical Materials of Library in Books and Periodicals of Guangzhou During Peng Siyu etc. 52 the Republic of China The Service Status and Prospects of Cultural Cloud in China Chen Zegian 62 Cyberinfrastructure and Machine Learning for Digital Libraries and Archives:Integrating Data Management, Liang Shaobo etc. 72 Analysis, and Publication Audio Reading Behavioral Features of College Students in Shanghai in the New Media Environment Den Xianglian 81 Intelligence, Information & Sharing Emergency Information Fusion Oriented to the Whole Process of Decision Making in Big Data Environment Cao Yujie etc. The Influence Factors of Information Quality in Academic Social Networks from User' Zhang Ning / Yuan Qinjian 105 Perspective Based on Grounded Theory Review of Data Mining Techniques' Application in Medical and Healthcare Field Wang Ruojia etc. 114 **Meeting Minutes**

Research on New Integration: Technologies of Smart Care for the Aged & Models of Medical-Nursing Care

-Minutes of the 5th Smart Care for the Aged and Smart Medical Development Forum in 2018

Zhang Yue etc. 124